



# **LAPORAN LIPUTAN MEDIA**

**SELASA / 1 DISEMBER 2020**

- 1. 25 OKU TUAI 100KG MELON MANIS**
  - **UTUSAN MALAYSIA**
  
- 2. BANGUNAN BAHARU FAMA RM220 JUTA**
- 3. BINA 15 PUSAT PENGELUARAN BENIH IKAN**
  - **SINAR HARIAN**
  
- 4. EKSPORT HASIL TANI JENAMA MADE IN JOHOR**
  - **HARIAN METRO**

**DISEDIAKAN OLEH :**  
**CAWANGAN KOMUNIKASI KORPORAT**  
**(MADA)**



ANTARA 25 ahli Yayasan Orang Asli Terengganu (POAT) yang terpilih menerima program pemeliharaan tanaman melon di Universiti Terengganu.

### 25 OKU tuai 100kg melon manis

Oleh ROSALINDA MO SAID

**W**ALAIKIN usaha bekuan yang bukan halangan kepada 25 orang orang kampung di Terengganu. Mereka dalam bidang pertanian dengan memajukan tanaman melon manis di Terengganu.

Kemudian mereka yang juga ahli Pergerakan Orang Asli Terengganu (POAT) ini turut memajukan melon manis di kawasan ini. Mereka di samping itu juga turut memajukan melon manis di kawasan ini.



Dr. Wan Zaila Wan Sembek (duduk) menerima turuk bagi apa kepada peserta program latihan melon manis.

Wan Zaila berkata, mereka terasnggi membina komuniti OKU pekaik yang berfokus kepada pengekangan yang berkesan dalam organisasi pertanian melon manis ini. Beliau dapat memana sumber pendidikan bagi golongan tersebut.

#### Silence Planters

- 25 peserta OKU pekaik di bawah POAT
- Penerima OKU pekaik dengan had pengkalan 100 kg hingga 200 kg
- Penerima OKU pekaik dengan had pengkalan 100 kg hingga 200 kg
- Insentif program pemeliharaan tanaman melon manis di Terengganu (UMT)

"Tidak diadkan cabaran dalam kami tentunya dari segi komunikasi tetapi kami yakin dengan semangat juang tinggi yang dimiliki oleh rakan-rakan OKU pekaik ini."



MELON manis Terengganu yang ditanam dengan modal awal berjumlah RM1000 dan hasil yang mencapai 100kg.

**“** Tidak dinafikan cabaran utama kami tentunya dari segi komunikasi tetapi saya yakin dengan semangat juang tinggi yang ditunjukkan rata-rata peserta.”

dalam proses perdebatan hasil inovasi kreatif Prof. Madya Dr. Wahatul Afzan dan pelajarinya. Malah, penerokaan telah membuat juga mampu menambah pendapatan peserta melalui jualan melon, katanya.

"Ini merupakan kali pertama POAT bekerjasama dengan UMT dan kami beritima hasil kerana dibawakan peluang terbit dalam projek fergasi melon manis Terengganu."

#### UMT BIKINI INOVASI KREATIF

Wan Zaila berkata, program Silence Planters turut membolehkan petani melon dan rakan sepekaik lain yang berminat untuk dipelajari dan ditiru. Beliau berkata, program ini bertujuan untuk meningkatkan hasil tanaman melon manis di Terengganu yang ditamby dengan insentif perkhidmatan OKU pekaik.

"Ini merupakan kali pertama POAT bekerjasama dengan UMT dan kami beritima hasil kerana dibawakan peluang terbit dalam projek fergasi melon manis Terengganu."

PEKERJA diuji cara pemeliharaan melon manis sebagai projek pemeliharaan dan pemuliharaan OKU pekaik ROSALINDA MO SAID

KERATAN AKHBAR : SINAR HARIAN

TARIKH : 1 DISEMBER 2020

PERKARA : PERTANIAN

SINAR HARIAN • SELASA 1 DISEMBER 2020

NASIONAL

19

Jangan Putus Asa  
#Malaysia  
Sinar

# Bangunan baharu FAMA RM220 juta

FAMA bakal miliki pejabat korporat baharu yang akan dibina di Kelana Jaya

Oleh AZIE YAHAYA

KUALA LUMPUR

Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA) bakal memiliki pejabat korporat baharu bernilai RM220 juta yang akan dibina di Kelana Jaya.

Menteri Pertanian dan Industri Makanan (MAFI), Datuk Seri Dr Ronald Kiandee berkata, projek pembinaan melalui kaedah *land swap* itu dijangka siap pada tahun 2025.

"Kaedah pembinaan projek pejabat korporat FAMA adalah melalui 'land swap' iaitu tanah milik FAMA di Johor Bahru, Johor akan dipindah milik kepada pihak pemaju setelah pembinaan bangunan tersebut siap dilak-



Ronald (tengah) bersama Haslina dan Kristoffer (dua dari kanan) pada Majlis Menandatangani Dokumen Kontrak Perjanjian Konsesi Projek Pembinaan Bangunan Korporat dan Pusat Agromakanan FAMA di Kuala Lumpur semalam.

sanakan.

"Pelaksanaan projek ini tidak memberikan sebarang bebanan kewangan tambahan, malah kerajaan akan mendapat lebih banyak RM60 juta daripada kaedah pertukaran tanah yang dipersetujui itu," katanya pada Majlis Menandatangani Dokumen Kontrak Perjanjian Konsesi Projek Pembinaan Bangunan Korporat dan Pusat Agromakanan FAMA di sini semalam.

Hadir sama, Timbalan Ketua Setiausaha (Dasar), Kementerian Pertanian dan Industri Makanan, Datuk Haslina Abdul Hamid; Pengurus FAMA, Datuk Mohd Fasih Mohd Fakeh dan Ketua Pengarah FAMA, Datuk Zainal Abidin Yang Razali serta Pengarah Urusan Syarikat Cita Information System Sdn Bhd, Datuk Kristoffer Nyuak Bajok.

Ronald berkata, projek pembinaan bangunan tersebut

telah dirancang sejak tahun 2011, namun terpaksa ditangguhkan akibat pelbagai ke-  
kangan.

Menurutnya, pihak kementerian amat prihatin masalah yang dihadapi FAMA ketika ini dari segi mobiliti, pengurusan sumber, ruang kerja yang terhad dan kos penyewaan ruang pejabat sedia ada menelan kos yang besar.

"Menyedari perkara itu, Mesyuarat Jemaah Menteri

pada 14 Ogos lalu telah meluluskan pembinaannya," katanya.

Beliau berkata, pembinaan bangunan itu bakal memberikan impak positif, bukan sahaja kepada Kementerian, malah makna sangat besar kepada warga FAMA khususnya.

"Kakitangan FAMA semakin bertambah menyebabkan FAMA perlu berpindah pejabat dari satu tempat ke satu tempat yang lebih sesuai.

"Diharap dengan adanya bangunan baharu FAMA ini, ia akan mewujudkan sebuah ruang pejabat yang kondusif dan produktif serta mampu menempatkan kakitangan FAMA secara berpusat," katanya.

Beliau juga berharap agar segala usaha dan perancangan FAMA sebagai peneraju utama pemasaran makanan serta hasil pertanian dapat terus ditingkatkan.

"Ia demi memenuhi hasrat kerajaan bagi memastikan belakan makanan negara sentiasa mencukupi untuk keperluan rakyat Malaysia," katanya.



## Bina 15 pusat pengeluaran benih ikan

**KUALA LUMPUR** - Sebanyak 15 buah pusat pengeluaran benih ikan di seluruh Malaysia yang mampu mengeluarkan benih ikan sehingga 20 juta ekor setahun telah dibina di bawah Program Pembangunan Induk dan Pengeluaran Benih Kebangsaan.

Menteri Pertanian dan Industri Makanan (MAFI), Datuk Seri Dr Ronald Kiandee berkata, usaha MAFI melalui Jabatan Perikanan Malaysia (DOF) itu bagi memantapkan rantai perbekalan dalam pembangunan induk dan pembenihan ikan termasuk ikan patin.

“Bagi negeri Pahang, terdapat dua pusat pengeluaran benih ikan iaitu di Pusat Pengembangan Akuakultur Bukit Tinggi, Bentong dan Pusat Pengembangan Akuakultur Perlok, Jerantut yang disediakan oleh kerajaan untuk membantu penternak akuakultur mendapatkan benih ikan.

“Melalui Pusat Pengembangan Akuakultur di Bukit Tinggi dan Perlok, setiap penternak layak memohon bantuan benih dan makanan ikan secara percuma iaitu sekali bagi setiap penternak dengan nilai maksimum sebanyak RM10,000.

“Secara purata, benih ikan patin yang diedarkan kerajaan kepada penternak adalah sebanyak 5,000 ekor ber-

gantung kepada bilangan benih sedia ada di pusat berkenaan bagi membantu penternak mengembangkan hasil pengeluaran mereka,” katanya ketika sesi pertanyaan lisan di Dewan Rakyat semalam.

Jawapan tersebut dibaca oleh Timbalan Menteri Pertanian dan Industri Makanan II, Datuk Che Abdullah Mat Nawi.

Beliau menjawab pertanyaan Ahli Parlimen Temerloh, Datuk Mohd Anuar Mohd Tahir berhubung usaha kementerian untuk memantapkan rantaian perbekalan dalam pembangunan induk dan pembenihan ikan patin yang dikatakan sukar bagi pengusaha, khususnya dari Temerloh untuk mendapatkan anak ikan, selain harga bekalan yang meningkat.

Ronald menjelaskan, pengeluaran benih ikan negara juga disumbangkan oleh hatcheri (nurseri) swasta dengan kerajaan turut membantu pengusaha hatcheri melalui naik taraf fasiliti dan pemberian bekalan input (benih dan makanan ikan) dengan nilai maksimum sebanyak RM200,000.

Menurutnya, bagi Pahang sahaja, terdapat 10 buah nurseri yang berdaftar dengan DOF untuk penternak patin mendapatkan sumber benih.

KERATAN AKHBAR : HARIAN METRO

TARIKH : 1 DISEMBER 2020

PERKARA : PERTANIAN

---

# Eksport hasil tani jenama *Made in Johor*

**Iskandar Puteri:** Semua produk pertanian negeri ini yang dieksport akan dijenamakan *Made in Johor*.

Menteri Besar, Datuk Hasni Mohammad berkata, produk pertanian yang dieksport akan ditambah nilai daripada segi pemprosesan, pembungkusan, keselamatan dan kualiti supaya ia diyakini, sekali gus menjadi pilihan baharu pasaran antarabangsa.

Sehubungan itu, beliau berkata, usaha itu akan di-

rintis menerusi pembangunan Agricultural Export Center (AE Center) bagi proses pensijilan dan kelulusan daripada jabatan di bawah Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani, dapat dijayakan.

“Inilah cadangan dan strategi kerajaan Johor bagi penjanaan hasil baharu berasaskan perkhidmatan industri hiliran pertanian dan makanan negeri ini,” katanya.